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Prolog

Vážení občané, po delší době se Vám dostává do rukou nové číslo Ruprechtovského 
zpravodaje. To, že jste si nemohli přečíst nové informace ihned po konání 14. nebo 15. 
zasedání  zastupitelstva  nebo  čestvé  dojmy  po  Václavských  hodech,   způsobil 
nedostatek  mého  času  během měsíce  září  a  října.  V tuto  dobu  nejen  že  probíhala 
příprava hodů a svěcení zrekonstruovaného kříže, ale také 30. září byl poslední termín 
k podávání žádostí o dotace ze Státního fondu ŽP na likvidaci bioodpadů, kde jsme 
společně  s  několika  obcemi  mikroregionu  podali  žádost  o  dotaci  na  vybudování 
kompostárny v Krásensku s mobilním svozovým zařízením pro ostatní obce. A také 30. 
října byl poslední den pro podání žádosti o dotaci z Regionálního operačního programu 
na stavbu cyklostezky Ruprechtov-Podomí-Krásensko, kterou se nám i  přes veškeré 
problémy podařilo v termínu podat. Splnit všechny podmínky územního řízení, požádat 
o stavební povolení, připravit všechny přílohy k žádosti o dotaci a hlavně zkontaktovat 
všech 70 účastníků řízení bylo v závěru měsíce října časově velmi náročné. 

Také  musím  připomenout  zajímavější  záležitosti.  7.  října  jsme  se  společně  s 
místostarostou zúčastnili prezentace nové zlaté mince s vyobrazením ruprechtovského 
větrného mlýna, jako významné technické kulturní památky. Mince byla představena v 
rámci emisního dne  České národní banky v prostorách Technického muzea v Brně za 
přítomnosti guvernéra ČNB, předsedy ústavního soudu, majitelů mlýna, autora mince a 
mnoha dalších. Mince má nominální hodnotu 2.500 Kč a je součástí emise 10 mincí s 
vyobrazením technických památek vydávaných v průběhu pěti let. Skutečná prodejní 
hodnota mince je cca 6.500 Kč. 



Další  zajímavostí,  která  propaguje  nejznámější  ruprechtovskou  kulturní  památku  a 
současně také Ruprechtov,  je nová poštovní známka s vyobrazením mlýna. Emisní den 
České pošty byl sice již 23. září, ale slavnostní křest známky společně se známkou s 
vyobrazením biedermeierovských kamen umístěných ve vyškovském Muzeu se konal 
právě v jeho prostorách 14. října. Klub filatelistů  připravil  k této  příležitosti  malou 
výstavu zajímavých poštovních známek, dětský folklorní soubor Klebetníček zahájil 
svým  vystoupením  a  samotný  křest  probíhal  za  asistence  „pošťáků“  v  dobových 
uniformách.  Vedle  zástupců  České pošty se křtu  zúčastnil   senátor  Ing.  Ivo  Bárek, 
majitelka mlýna, zástupci Městkého úřadu ve Vyškově a také autoři rytin obou známek. 

A  ještě  krátké  ohlédnutí  za  největší  kulturní  a  společenskou  akcí  měsíce  září  - 
Václavskými  hody.  I  když  byly  letos  rozděleny,  sváteční  atmosféře  to  rozhodně 
neublížilo. Naopak. Návštěvnost a zájem občanů o pondělní svěcení kříže, opakování 
tanečních vystoupení a výstavy v doškové chaloupce byly nad očekávání. Věřím, že 
návštěvníci  ocenili prodejní stánek Pivovaru Vyškov jak v sobotu, tak i v pondělí a 
dobrým počinem byla i asistence Policie ČR při usměrnění dopravy po oba dny. Za 
velmi dobrý průběh svátečního prodlouženého víkendu děkuji nejen všem účinkujícím, 
ale především těm, kteří se na přípravě a organizaci Václavských hodů jakkoli podíleli. 

Světlana Švarcová

14. a 15. zasedání Zastupitelstva obce

Od  vydání  posledního  zpravodaje  zasedalo  zastupitelstvo  obce  dvakrát.  12.  srpna 
mimořádně,  kdy i  účast  na zasedání byla  pouze jednoho občana.  Jednání se  týkalo 
rozpočtových opatření a  schvalování  smlouvy o dílo  a  smlouvy o přijetí  dotace  na 
projekt cyklostezky Ruprechtov-Podomí-Krásensko.

Výpis usnesení ze zápisu
z 14. zasedání Zastupitelstva Obce Ruprechtov konaného dne 12. srpna 2009   
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov
- usnesením č.  1: schvaluje  program zasedání 8 hlasy
- usnesením č. 2: schvaluje  zapisovatele Ing. Martina Hořavu a ověřovatele zápisu pp. 
Radomíra Daňka a Rudolfa Grenara 8 hlasy
- usnesením č. 3: schvaluje  Smlouvu s firmou ADOS Brno na zpracování projektové 
dokumentace  pro  stavební  řízení  na  projekt  cyklostezky  Ruprechtov-Podomí-
Krásensko 8 hlasy
-  usnesením  č.  4:  schvaluje   Smlouvu  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  JMK  na 
zpracování  projektové  dokumentace  pro  stavební  řízení  na  projekt  „Cyklostezka 
Ruprechtov-Podomí-Krásensko“ ve výši 200.000,-- Kč 8 hlasy 
- usnesením č. 5: schvaluje  rozpočtová opatření 4a, 5, 7, 8, 9, 10, 11 a 12     8  hlasy  

15.  zasedání  zastupitelstva  proběhlo  30.  září  s  výraznějším  zájmem  6  občanů. 
Nejdůležitějším  projednávaným  bodem  bylo  schvalování  nové  Zřizovací  listiny 
Mateřské školy, jejíž změna byla podmíněna změnou legislativy. 



Výpis usnesení ze zápisu
z 15. zasedání Zastupitelstva Obce Ruprechtov konaného dne 30. září 2009   
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov
- usnesením č.  1: schvaluje  program zasedání 7 hlasy
- usnesením č. 2: schvaluje  zapisovatele Ing. Martina Hořavu a ověřovatele zápisu Ing. 
Cendelína a p. Mojmíra Švarce 7  hlasy
- usnesením č. 3: schvaluje  rozpočtová opatření 13 a 14     8  hlasy
- usnesením č. 4: schvaluje  Zřizovací listinu Mateřské školy Ruprechtov, příspěvkové 
organizace   8 hlasy
-  usnesením  č.  5:  schvaluje   Smlouvu  o  uzavření  budoucí  smlouvy  o  dodávce 
biologicky rozložitelného odpadu s firmou Respono, a. s., Cukrovarská 486/16, Vyškov 
8  hlasy  
-  usnesením  č.  6:  schvaluje  Smlouvu  o  koupi  10  ks  cenných  papírů  obchodní 
společnosti Větrný park Drahany a Rozstání v nominální hodnotě 1,-- Kč za akcii  od 
společnosti Eldaco, a. s. Olomoucká 7/9, Brno     8 hlasy  
- usnesením č. 7: schvaluje žádosti o dotace na rok 2010 a 2011    8 hlasy
- usnesením č. 8: schvaluje záměr obce odkoupit pozemky parcela č. 735/10-zahrada o 
výměře 16 m2 a parcela č. st. 183/2-zast. plocha o výměře 44 m2 a pověřuje starostku a 
místostarostu  uzavřením  a  podpisem  kupní  smlouvy  s  Ing.  Martinem  Urbancem  a 
Simonou Šikovou, Dis., oba bytem Blažovická 1343/3, 627 00 Brno        8  hlasy

Poslední zasedání zastupitelstva v roce 2009 se bude konat v první polovině prosince a 
nejdůležitější  body  se  budou  týkat  hospodaření  obce,  stanovení  poplatku  za  svoz 
odpadů na  rok 2010 vyhláškou,  schvalování  dotací  a  další  neméně  zajímavé  body. 
Pozvánka bude vyvěšena na úřední desce a vyhlášena rozhlasem. 

Světlana Švarcová

Kulturní komise informuje

Říjen v doškové chaloupce
S přípravou  Václavských  hodů  je  spojena  i  příprava  podzimního  otevření  doškové 
chaloupky. Letos se 29. září představily v jejích prostorách dvě výstavy: Část výstavy 
„Pospolu“  o  pospolitém  životě  v  obcích  mikroregionu,  kterou  vytvářeli  studenti 
Masarykovy univerzity  v  Brně a  autorská  výstava  fotografií  a  šperků  z  minerálů  a 
stříbra  Kateřiny  Kličkové  z  Podomí.   Příjemné  prostředí  chaloupky  opět  vytvořily 
členky  kulturní  komise  nádhernými  podzimními  dekoracemi.  Pro  všechny  říjnové 
neděle,  kdy  kulturní  komise  zabezpečila  otevření  chaloupky  se  pouze  fyzická 
přítomnost šperků vyměnila za další kolekci fotografií. Vysoká návštěvnost  v tyto dny 
svědčí o tom, že se ruprechtovská došková chaloupka se svými akcemi a otevíracími 
dny dostává do povědomí širokého okolí.

Světlana Švarcová



Malé ohlédnutí za letošními Václavskými hody

V kronice naší obce by se mohla objevit tato stručná zpráva:
„Ve dnech 26. a 28.  září 2009 proběhly v naší obci tradiční Václavské hody, v jejichž 
rámci  předvedla  krojovaná mládež  nové  provedení  Moravské besedy.  Pěkné počasí 
přispělo k hojné účasti místních i přespolních obyvatel, kterým se vydařené odpoledne 
líbilo.“
Ano, tato zpráva nelže. Bylo tomu tak. Ale kolik obyvatel Ruprechtova se zamyslelo 
nad  tím,  kolik  času,  úsilí  a  nacvičování  patnáctiminutovému  vystoupení  krojované 
mládeže předcházelo?
Vždyť rozhodnutí, že i letos se bude tancovat beseda padlo již v únoru a od té chvíle se 
vlastně  musí  počítat  s  přípravou hodů.  Nejen objednat  muziku,  aby zrovna v námi 
požadovaném termínu měla čas, ale také objednat kroje a hlavně získat taneční páry a 
nadchnout je tak, aby byly ochotny účastnit se ve svém volnu mnoha nacvičovacích 
schůzek. No a nemyslete si, že je to věc lehká, někoho přesvědčit, že hody jsou prima a 
vystoupení pak zábavné, když tomu předcházejí hodiny tvrdého nácviku. Letos jsme 
začali  nacvičovat  naše  vystoupení  v  době,  kdy  většina  lidí  trávila  volno  v  jarních 
zahrádkách nebo procházkami kvetoucí přírodou. Ano, nacvičovali jsme již od května 
každou neděli vpodvečer. Domlouvání schůzek s sebou přinášelo také úskalí a ne vždy 
se dařilo na nácvik sjednotit volno 16 mladých lidí, z nich ne všichni jsou studenti, ale 
musí  také  chodit  na  směny do  práce,  dále  mají  také  své  závazky  vůči  sportovním 
oddílům či zájmovým útvarům. Ale zájem o tancování a obnovení tradice besedy nás 
nakonec vždy dovedl k dohodě, která většině vyhovovala.V září byly zkoušky i dvakrát 
týdně, kdy jsme pilovali a pilovali, abychom byli pokud možno co nejdokonalejší. S 
radostí a plni očekávání jsme také zdobili břízky před domy tanečnic.
Pak už přišel  čas,  předvést  všem,  jak jsme se s  nácvikem vypořádali.  Moc jsme si 
všichni  výsledky  svého  úsilí  vychutnávali  a  hody  moc  prožívali.  Také  počasí  se 
rozhodlo nic nepokazit, hody nám zpříjemnit, a tak jsme si užívali tepla i slunka plnými 
doušky.
Asi také málokdo ví, že naše vystoupení s Olšověnkou bylo letos bez nácviku, tedy 
naostro až při samotném vystoupení před kulturním domem. Všichni jsme měli trému, 
snažili jsme se opravdu moc, a proto potlesk a slova uznání od našich spoluobčanů byl 
tou nejlepší odměnou.
Také  letos  jsme  tancováním besedy  otevírali  večerní  zábavu  v kulturním domě.  Je 
pravda,  že  někteří  návštěvníci  zábavy,  která  je  v  jiném  hudebním  žánru,  na  nás 
vyjeveně  pokukovali.  Ale  také  je  pravda,  že  na  rozdíl  od  loňského  roku  se  pod 
odtancování besedy k nám mnozí přidali a s chutí si s námi polku i valčík zatancovali.
Třetí naše vystoupení se konalo v neděli, kdy jsme zpestřili  program hlavní události 
dne – svěcení zrekonstruovaného kříže u mlýna. Také toto vystoupení se nám povedlo 
a  případné  chybičky  byly  snad  nepostřehnutelné.  No  vždyť  nejsme  profesionální 
tanečníci. 
Rádi jsme se také dívali na vystoupení malých ruprechtovských slečen, které tancovaly 
před námi lidové tanečky. Snad z nich rostou naše následovnice a za pár let to budou 
ony, které besedu nacvičí. Snad se i v té době najdou dospělí, kteří jim pomohou nejen 
s nácvikem, ale také s realizací celých hodů.



My doufáme, že příští jaro se zase začne s nácvikem některé besedy na hody 2010 a že 
se na nás přijdete podívat a prožijeme krásné společné odpoledne. 

RNDr. Libuše Kraváčková

Mateřská škola informuje

Možná Vás bude zajímat…
Tento  školní  rok  začínáme   s  nárůstem počtu  dětí.U  zápisu  bylo  přijato  celkem 8 
nových  dětí.  Museli  jsme  konstatovat,  že  nově  příchozí  děti  si  zvykaly  na  nové 
prostředí bez větších problémů. 
V první polovině měsíce září jsme se věnovali seznamování nových dětí s prostředím a 
novými  kamarády.  Všechny  aktivity  mohli  rodiče  sledovat  v  šatně  -  v  třídním 
plánování, ve školním programu naší MŠ a výtvarných pracích dětí.
Tématické plány jsme doplňovali dalšími aktivitami. Například v měsíci říjnu to byla 
„Beseda s policií,“  které se zúčastnily i děti z Mateřské školy Podomí, Krásenska a 
Ježkovic.  Akce měla  veliký úspěch – zorganizovali  jsme ji  v rámci  Dny zdraví  na 
Drahanské vrchovině. V rámci tohoto projektu proběhla i schůzka s rodiči, která byla 
doplněna ochutnávkou svačinových pomazánek, kterou připravila  paní Kameníková. 
Rodičům pomazánky chutnaly a také na ně dostali i  recepty. Doufáme, že takových 
akcí bude více.       

Dana Konopková

Obecní úřad informuje

Životní jubilea ve IV. čtvrtletí 2009
Říjen         Krejčí Helena                           čp. 237
                  Ryvolová Jarmila                           201
                  Gottvald Hubert                             104
                  Hatala Anton                                    66
Listopad    Pytelová Valerie                             208
                  Švarcová Sylva                                 20
                  Trávníček Alois                              136
Prosinec     Krátký Antonín                              122
                   Hutařová Helena                            247
                   Krátká Hilda                                  122
                   Beneš Stanislav                             212
                   Švarc Vladimír                                18
BLAHOPŘEJEME

Pozvánky                                                                                                              
4. prosince v 17:00 h u hasičské zbrojnice
Slavnostní rozsvícení ruprechtovského vánočního stromu

6. prosince ve 14:00 h v sále kulturního domu



Mikulášská nadílka pro děti, organizuje ČČK 

20. prosince od 10:00 do 19:00 h 
Vánoce v doškové chaloupce, vánoční trhy, výstava, ukázky dekorací

31. prosince v 10:00 h na hřišti za školkou
Silvestrovský kopanec - 4. ročník, pořádá ulice „Nezávislá“

Stalo se
14. 8. byl nainstalován na původní místo nově zrekonstruovaný litinový kříž u silnice k 
Podomí restaurátorem Oldřichem Bartoškem z Křenovic;
28.  8.  byla  provedena  kontrola  opravy  kříže  pracovníky  Národního  památkového 
ústavu;
9. 9. byl centrálně vyhlášen požární poplach, požár sena na poli u Maliné, zasahovaly 4 
sbory;
23.  9.  emisní  den  České  pošty,  vydaná  poštovní  známka  s  vyobrazením  mlýna  v 
hodnotě 10,--Kč
27. 9. Vernisáž výstavy Světové velehory očima fotografa Jana Červinky v prostorách 
mlýna;
1. 10. se konal v klubovně kulturního domu Kulatý stůl pro 6 obcí mikroregionu na 
téma Strategie rozvoje s velmi nízkou účastí
5. 10. neznámí pachatelé převrátili a vysypali čtyři žluté kontejnery na zimní posyp
7. 10. emisní den České národní banky, vydána zlatá mince s vyobrazením mlýna v 
nominální  hodnotě  2.500,--  Kč,  slavnostní  představení  v  prostorách  Technického 
muzea v Brně;
7. 10. se konala na vodní nádrži jedna z disciplín  Mezinárodního mistrovství  ČR v 
letním přírodním víceboji Summer Survival 2009;
14. 10. proběhl slavnostní křest nových poštovních známek v Muzeu ve Vyškově;
17.  10.  se konala  v  prostorách kulturního domu Děkanáda římskokatolické  farnosti 
Krásensko;
27. 10. se konal v klubovně kulturního domu výtvarný kroužek dětí - výroba dýňových 
dekorací;
28.  10.  připravily  členky  kulturní  komise  dýňovou  výzdobu  doškové  chaloupky  z 
poskytnutých  dýňových  dekorací,  vybíraných  v  chaloupce  od  dětí  i  dospělých  za 
odměnu;
29. 10. provedli pracovníci KÚ JMK dílčí kontrolu hospodaření obce;
29. 10. se konalo v kulturním domě v Drnovicích Fórum - poslední jednání ke strategii 
rozvoje mikroregionu;
3. 11. bylo zahájeno pravidelné cvičení v sále kulturního domu

Informace
Upozorňujeme občany, že ve dnech 26. a 27. listopadu v době od 17:00 do 18:00 h 
proběhne ve vestibulu kulturního domu každoroční  humanitární sbírka pro Diakonii 
Broumov.



31. 12. 2009 končí platnost většiny nájemních smluv na hrobová místa na hřbitově. 
Podmínky nové smlouvy budou schvalovány na prosincovém zasedání zastupitelstva a 
nové smlouvy s  jednotlivými nájemci  budou připravovány průběžně počátkem roku 
2010. V lednovém vydání Zpravodaje otiskneme vzor smlouvy s dalšími informacemi.

Statistika
K 31. srpnu 2009 bylo v obci:
- 574 obyvatel
- 165 domů s trvalým pobytem + 3 bytovky se 14 byty
- 57 chalup
- 11 chat s číslem evidenčním v intravilánu obce
- 14 neobydlených domů
- 56 chat v lokalitě nad rybníkem
- 37 chat v lokalitě Maliná

Důležitá telefonní čísla
Hasičský záchranný sbor  - tísňové volání                        150
                                          - Vyškov                    950 641 111
Policie ČR                        - tísňové volání                        158
                                          - Vyškov                    974 639 111
Zdravotnická záchranná služba
- tísňové volání                                                                  155
- nemocnice s poliklinikou Vyškov                     517 315 111       
- lékařská služba první pomoci                            517 315 631
- poliklinika-pohotovostní služba                        517 342 929
- pohotovostní služba zubní                                 517 343 949
Jednotné evropské číslo tísňového volání                          112
Vodovody a kanalizace    - stálá služba               800 137 239
JMP                                  - zákaznická linka       840 113 355
                                          - poruchy                                1239
E.on                                  - zákaznická linka       840 111 333
                                          - poruchy                    800 225 577
Insta Ivanovice- vodovod - poruchy                    605 845 708
Poruchy telefonních stanic - Telefónica O2        800 184 084



vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar 
vyšlo 11/2009, www.ruprechtov.cz


